
 

Møde i DOF Københavns bestyrelse 
den 15. maj 2023 i Fuglenes Hus, Vesterbrogade 140 

 

Deltagere: David Collinge, Frands Jensen, Ingelise Aarøe Petersen, Ole Vesterlund, Torben 
Dyhrberg 

Afbud: Alice Nørhede, Ask Emil Brix Selmer, Nicolai Halvorsen, Tue Brix 

Gæster efter mødet: Grete Sonne, Hans Meltofte, Knud Flensted 

REFERAT 

1. Valg af ordstyrer, referent og lukkeansvarlig 

David, Frands og Frands 

2. Kommentarer og opfølgning til sidste møde den 13. april 2023 

Intet herunder 

3. Økonomi 

Intet specielt at bemærke. Vi bruger stadig færre penge, end der er afsat i budgettet. 

4. Nyt fra Naturpolitisk Udvalg, grønne råd, brugerråd m.m. 

Intet at bemærke fra NPU.  

Der har for nylig været møde med Naturstyrelsen på Vestamager, hvor Ingelise deltog. Der 
kommer ekstra shelters på Vestamager, men ikke ved Birkedamssøen, som vi havde advaret 
imod. Der er opsat afspærringer ved den nye havørnerede. Der er ved at opstå en hætte-
måge-koloni i Klydesøen, hvilket er fint, da det også giver muligheder for andre arter. Der 
bliver fugleoptælling på Vestamager i 2024. Det blev diskuteret, om det var en god idé at 
lave naturnationalpark på Vestamager. Der er delte meninger, og det afhænger af, hvilke 
krav, der bliver stillet. 

5. Nyt fra øvrige DOF-udvalg, -grupper m.m. 

Ingelise og Frands berettede, at alt kører på skinner i DOF Travel. Der er stor interesse for de 
kortere (og billigere) storture, mens det kniber lidt med visse længere (og dyrere) storture. 
Nye busture skal annonceres snarest. 
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6. Webmasterorientering 

Frands bemærkede, at ”Sidste Nyt” på hjemmesiden trænger til opdatering. Der er ”nyheder” 
fra 2017! Frands skriver til Alice og Ask Emil herom. 

7. Igangværende sager og aktiviteter 

a. Tur for nye medlemmer 3. juni kl. 10-13 i Ganløse Ore 

Ingelise, Alice, Torben og Frands deltager. Arrangementet er i øvrigt ikke let at finde 
på hjemmesiden. 

b. Saltholm besøg 

Hans Meltofte sender oplysninger om turbåd til Saltholm. Det er efter sigende dyrt. 

c. Mursejlerpjecer 

Torben vil sørge for afsendelse af mursejlerpjecer til samtlige kommunekontakter 23. 
maj hos Tirsdagsvagten. 

8. Nye sager og aktiviteter 

a. Amagerminoen 27. maj kl. 10-17 på Villahøj 

Ingelise, Karsten Busk og Inge Christiansen deltager for at promovere DOF. 

9. Arbejdsfordeling for bestyrelsen 

Punktet blev udsat til næste møde pga. få deltagere. 

10. Henvendelser til og fra bestyrelsen siden sidst 

a. Henvendelse om løse hunde 

NPU svarer. 

b. Ande- og svanereder, Teglholmen – henvendelse fra lokale 

By & Havn (Københavns Havnebad) har lavet udmærkede arrangementer på Islands 
Brygge, der letter ænders og svaners redebygning. Man skal huske, at ællinger har 
brug for at komme på land for at tørre. Sagen henvises til NPU. 

11. Eventuelt 

Intet herunder 

 

Efter bestyrelsesmødet orienterede Hans Meltofte og Knud Flensted om DOF’s syn på 
vindmøller og solcelleparker. Mange interessante aspekter kom frem. Det korte af det lange er, 
at DOF selvfølgelig går varmt ind for vedvarende energi. Det gælder bare om at anlægge især 
offshore-vindmøller de rigtige steder, så det forstyrrer fuglenes bevægelser så lidt som muligt. 
Ny forskning har vist, at mange fuglearter ikke generes alvorligt af vindmølleparker. Solcelle-
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parker kan i visse tilfælde vise sig at være en gevinst for naturen på langt sigt. 
 

Oversigt over planlagte møder og arrangementer 

27. maj Amagerminoen (se punkt 8.b.) 

3. juni Tur for nye medlemmer (se punkt 7.a.) 

26. juni Bestyrelsesmøde i Fuglenes Hus 

17. august Bestyrelsesmøde 

 

24. maj 2023 – FEJ 


